
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw E. Armut van het 

CDA  gestelde vragen ex art. 36 RvO over gevolgen uitspraak Raad van State rond 

vleermuisbescherming. De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

1. Wat betekent de uitspraak voor woningeigenaren, corporaties en 

projectontwikkelaars in Groningen? Gaat het college hierover in gesprek met 

bijvoorbeeld Vereniging Eigen Huis, woningcorporaties en 

projectontwikkelaars? 

 

De gemeente Groningen en de woningcorporaties zijn in bezit van een generieke 

ontheffing voor de voormalige gemeente Groningen op basis van een 

Soortmanagementplan (met werkprotocollen) voor dit soort werkzaamheden. 

Ecologisch onderzoek is al uitgevoerd voor de voormalige gemeente Groningen. Er 

zijn voorbereidingen voor de uitbreiding van het Soortenmanagementplan naar de 

voormalige gemeentes Haren en Ten Boer.  In het kader van de versterkingsoperatie is 

er ook een vergelijkbare generieke ontheffing voor gebouwen met betrekking tot de 

versterkingsoperatie (sloop/renovatie/versterking) voor de aardbevingsgemeenten 

(waaronder gemeente Groningen). Voor deze gebouwen (corporaties, gemeentelijk 

vastgoed en versterkingsoperatie) is de oplossing dus al geregeld en heeft de uitspraak 

geen verdere gevolgen. 

 

Er is sinds begin dit jaar al overleg met de provincie Groningen (bevoegd gezag) over 

een werkwijze voor woningeigenaren en andere organisaties, waarvoor nog geen 

ontheffing is. Hiervoor is in september een overleg ingepland met alle Groninger 

gemeenten. 
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Volgvel 1 

 

 

2. Herkent het college het landelijke beeld dat ecologisch onderzoek duur is en 

een lange wachttijd kent? Hoe zit dit in Groningen? 

 

Ecologisch onderzoek brengt kosten met zich mee omdat het Vleermuisprotocol 

(verplicht uit de wet Natuurbescherming) vereist dat er meerdere momenten in het jaar 

met meerdere mensen moet worden gemonitord. Provincies ontvangen een bijdrage 

vanuit het Rijk, waarmee gemeenten onderzoek kunnen doen (SPUK versnelling 

natuurinclusief isoleren). Er zijn wachttijden voor het uitvoeren van 

vleermuisonderzoek door de drukte bij de onderzoeksbureaus. 

 

3. Kan het college inzichtelijk maken welke plannen voor isolatie hierdoor 

vertraging oplopen en hoe lang deze vertraging duurt? 

 

Het probleem doet zich vooral voor bij spouwmuurisolatie en andere werkzaamheden 

aan de buitenzijden van de woning, daar waar vleermuizen en vogels van buitenaf 

toegang hebben. Vloer-, dak en muurisolatie vanuit de binnenzijde zijn nog steeds 

mogelijk. Dit zijn voor veel woningen geschikte maatregelen om aanzienlijke 

energiebesparing te realiseren. Totdat er werkwijzen zijn vastgelegd voor 

woningeigenaren die niet onder een bestaande ontheffing vallen, wordt vanuit 

gemeentelijke collectieve inkoopacties en projecten geen spouwmuurisolatie meer 

aangeboden. Naar schatting zal niet meer dan 15 tot 20 procent van de woningen in de 

gemeente geschikt zijn voor het (na)isoleren van de spouw, maar nog niet onder een 

bestaande ontheffing vallen. Voor deze woningen kan eerst gekozen worden voor 

maatregelen zoals nieuw glas, vloer- en dakisolatie(binnenzijde) en kierdichting. 

Hiermee kan al snel 40 tot 50 procent bespaard worden op het energieverbruik. Zodra 

werkprotocollen voor een gebiedsgerichte ontheffing zijn vastgesteld, kunnen 

woningeigenaren alsnog overgaan tot het (na)isoleren van de spouwmuur. De impact 

op de gehele energiebesparingsopgave bij woningen kan daarmee beperkt blijven. 

 

 

4. Hoe kan het college huiseigenaren waarvoor een ecologisch onderzoek te duur 

is of die vertraging oplopen bij het isoleren van hun huis ondersteunen? 

 

De provincie en gemeente zijn in overleg over een ecologisch werkprotocol voor 

woningeigenaren en VvE’s. De invulling hiervan wordt in de komende periode 

duidelijk. Een onderdeel zal zijn een training en certificering van isolatiebedrijven met 

betrekking tot natuurvriendelijk isoleren. Ook een communicatietraject naar inwoners 

zal een onderdeel van de aanpak zijn. De energieadviseurs van de gemeente blijven 

inwoners ondersteunen bij het verduurzamen van de woning met de eerdergenoemde 

maatregelen die nog steeds mogelijk zijn. 

 

5. Ziet het college mogelijkheden in wijkgerichte aanpak bij het uitvoeren van 

ecologisch onderzoek, zodat hele buurten in een keer duidelijkheid krijgen? Zo 

ja, is het college bereid dit verder te onderzoeken? Zo nee, waarom niet? 

 

Ja, het Soortenmanagementplan (met generieke ontheffing) voorziet al in deze aanpak 

voor alle gebouwen van woningcorporaties en de gemeente binnen de grenzen van de 

voormalige gemeente Groningen. Verder onderzoek voor de voormalige gemeenten 



Volgvel 2 

 

Ten Boer en Haren wordt nu besproken met de Provincie. Aanvullend ecologisch 

onderzoek zal gebeurt ook op een hoger schaalniveau (buurt, dorp of stadsdeel) dan 

voor een individuele woning. 

 

6. Hoe verhoudt deze uitspraak zich volgens het college tot het tegengaan van 

energiearmoede op de lange termijn? 

 

Energiearmoede komt vooral voor bij huurders van sociale huurwoningen en in 

mindere mate bij woningeigenaren, blijkt uit het onderzoek ‘Energiearmoede in 

Groningen’ uit 2021 uitgevoerd door onder andere de RUG en TNO. Zoals genoemd 

zijn er nog voldoende maatregelen wel mogelijk om een lastenverlaging op de 

energierekening te realiseren. De energiecoaches en energieadviseurs blijven inwoners 

helpen met het verduurzamen en verlagen van de energierekening. Landelijke en 

gemeentelijke duurzaamheidsleningen en subsidies moeten het mogelijk maken dat 

iedereen mee kan doen met de energietransitie. 

  

Anders dan vele andere gemeente heeft de gemeente Groningen al in het verleden 

onderzoek gedaan en ecologische werkprotocollen opgesteld, deze behoeven een 

update, maar er is wel ervaring en er is een voorsprong ten opzichte van andere 

gemeenten. Met bevoegd gezag (provincie) is er overleg over het spanningsveld 

ecologie en de energietransitie en hoe te komen tot een oplossing. Later dit jaar zal er 

vanuit de provincie duidelijkheid zijn over de te volgen koers.   

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


